
Protokół Nr 8/24 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 28 października 2024 r. w godz. 14.00 – 15.10 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie  
 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych. W posiedzeniu uczestniczyli radni wg listy obecności. Lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu. Powitała wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości. 

Stwierdziła, że Komisja może podejmować prawomocne decyzje, gdyż zachowuje quorum. 

W posiedzeniu udział wzięli p. Mariusz Stolecki Starosta Jarociński, P. Katarzyna Szymkowiak 

Wicestarosta, p. Mirosław Drzazga Przewodniczący Rady.  

 
W posiedzeniu wzięło udział 6 członków 

Obecni: 

1. Marta Bierła 

2. Jacek Dutkiewicz 

3. Łukasz Guzek 

4. Józef Hoffmann 

5. Elżbieta Kostka 

6. Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak 

7. Jan Szczerbań 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - przedstawiła 

proponowany porządek posiedzenia. Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 
Tematyka posiedzenia:  

1. Bezpieczeństwo przeciwpożarowe na terenie powiatu jarocińskiego w 2024 r. 

2. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa na terenie powiatu w 2024 roku - 

uwzględniając stan bezpieczeństwa na drogach powiatowych. 

3. Sprawy bieżące – zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami sesyjnymi w 

zakresie działania komisji. 

 1. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie na 2025 rok 

 2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

 

Ad. pkt. 1.  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - bezpieczeństwo 

przeciwpożarowe na terenie powiatu jarocińskiego w 2024 r. Załącznik nr 2 do protokołu. 

Proszę Państwa, korzystając, mamy tutaj w programie e-sesja bardzo szczegółowe informacje 



przysłane o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie powiatu jarocińskiego w 2024 

roku. W oparciu o działania Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie 

opracowane przez młodszego aspiranta, magistra Adriana Augustyniaka. Myślę, że Państwo 

wszyscy się zapoznaliście z tym materiałem szczegółowo. A korzystając, iż mamy na sali 

Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, Pana Tomasza Krawczyka, może nie 

będziemy kazali mu wszystkiego referować. A może Państwo macie pytania? Może tak byłoby 

łatwiej? Chyba nie. Chyba, że Pan Komendant by nam może przybliżył czy streścił z tym, z czym 

najbardziej Państwo się borykacie, macie problemy. No bo wiemy, że działania jednostek 

przeciwpożarowych to nie są tylko wyjazdy stricte do pomocy, do uwalniania tam ludzi podczas 

wypadków, ale są to również gaszenia pożarów, walka z insektami. Może co Państwu najwięcej 

jakichś problemów przystępuje? Tak. A może Pan Komendant sam jeszcze coś chciałby nam tutaj 

dodatkowo przekazać? To proszę. 
 

Pan Tomasz Krawczyk, Komendanta Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej - ochotniczych 

Straży Pożarnych, z czego 11 włączonych jest do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. 

Co do zagrożeń pożarowych, w roku 2024 do dnia 30 września było 107 pożarów. W porównaniu 

do roku ubiegłego nastąpił 6. Spadek o 70 zdarzeń. Myślę, że to spowodowane jest bardzo 

działającą prewencją społeczną, ale miejmy nadzieję, że do końca roku nie będzie aż jakiegoś 
nagłego wzrostu, choć przewody kominowe już się zaczęły i obawy mamy, że może dojść do 

kilkunastu, kilkudziesięciu wyjazdów związanych z gaszeniem pożarów kominów. Ale tutaj 

łącznie z jednostkami OSP damy sobie radę. Na terenie powiatu żadnych jakichś tam 

niepokojących rzeczy odnośnie pożarów nie ma. Ogólnie liczba zdarzeń wzrosła o 250 w stosunku 

do roku ubiegłego, do 30 września, więc myślę, że nie jest to spowodowane pożarami, bardziej 

zdarzeniami związanymi z miejscowymi zagrożeniami, typu wypadki, tutaj łącznie z policją, bo 

na pewno wzrost nastąpił również w owadach błonkoskrzydłych, no i w tym roku działania 

powodziowe, które miały miejsce na południu Polski. Akcji może nie będę omawiał. Są tutaj 

szczegóły, ilość tam wyjazdów zastępów, takie rzeczy są zawarte w opracowaniu. Z czym się 
borykamy? No jak pewnie zarówno...Otwieramy ścieżkę edukacyjną dla dzieci i młodzieży i nie 

tylko, którą w 90% sfinansował Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska. Resztę dołożył Urząd 

Miasta i Gminy Żerków. 13 będzie otwarte, więc po 13 zapraszamy do odwiedzin. Jeżeli jakieś 
pytania, to w komendzie na Świetlicy do góry. W komendzie na Powstańców Wielkopolskich. 

Dziękuję bardzo. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Czy ktoś z Państwa 

Radnych miałby pytania? Może coś się nasunęło? Komuś się coś przypomniało? Nie widzę. No, 

materiał bardzo szczegółowo przedstawia właśnie te wszystkie działania Państwa, także bardzo 

dziękuję. 
 

Radny J. Hoffmann - Jesteś informacji, brak o wyjeździe strażaków ochotników na południe 

Polski, do powodzenia ratowania tych, powiedzmy, tam poszkodowanych. 

 
Pan Tomasz Krawczyk, Komendanta Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej - Z uwagi na 

to, że to nie było dysponowanie przez Państwową Straż Pożarną. Dlatego może tej informacji 

brakuje czy... czy jak to traktować? Nie, nie. Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego 

dotyczy Komendy Powiatowej. Co do jednostek OSP do kwestii wyjazdów w późniejszym czasie 

były one wliczane do wyjazdów z dysponowania PSP. Wszystkie są odnotowane. Ci, którzy byli 



wiedzą, wszystkie mają pozakładane karty, więc nie ma żadnych problemów, żeby cokolwiek 

wyciągnąć. 
 

Radny J. Hoffmann - Dziękuję uprzejmie. Pytam jako ciekawostkę po prostu, jak to zostało 

zainicjonowane. Dziękuję uprzejmie. Proszę bardzo. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Czy są pytania jakieś? 

Nie widzę. Dziękuję. 
 

Ad. pkt. 2.  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Informacja o stanie 

porządku i bezpieczeństwa na terenie powiatu w 2024 roku - uwzględniając stan 

bezpieczeństwa na drogach powiatowych. Załącznik nr 3 do protokołu. I mamy tutaj również 
informację przesłaną w programie e-sesja. Mogliśmy się szczegółowo też zapoznać. Z informacją 
przesłaną przez Komendanta Powiatowego Policji w Jarocinie. A korzystając z faktu, że mamy na 

sali zastępcę komendanta policji, pana Andrzeja Boruty. No to może też państwo macie pytania. 

Może wykorzystamy to. Może chcielibyście państwo coś dodatkowo wiedzieć. A tutaj pan zastępca 

by nam odpowiedział na te pytania. Proszę pana. 

 

Pan Andrzej Boruta, Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Jarocinie - Stan 

bezpieczeństwa porządku publicznego na terenie powiatu jarocińskiego jest na dobrym poziomie, 

bez większych zagrożeń. Sami widzicie państwo, że przestępczość kształtuje się na tym samym 

poziomie, mniej więcej co w lata poprzednie. Ogólna wykrywalność przestępstw to jest ponad 

88%. Prawie 520 przestępstw wykrytych do 656 stwierdzonych. Do 590 stwierdzonych, 

przepraszam. Mamy przestępstwa kryminalne, gospodarcze. Państwo się z tym zapoznali. 

Najbardziej interesuje nas 7 podstawowych kategorii przestępstw. Te najbardziej uciążliwe 

społecznie to są kradzieże rzeczy, włamania, uszczerbek na zdrowie, czyli uszkodzenie ciała, 

bójka, pobicie. Kradzież samochodu, przestępstwa rozbójnicze, uszkodzenie rzeczy. Tutaj należy 

podkreślić, że wszystkie przestępstwa przeciwko zdrowiu są w zasadzie wszystkie wykryte. Jest 

ich mało, bo to są pojedyncze przestępstwa. Bójka, pobicie jedno. Stwierdziliśmy w tym roku 

przestępstwa rozbójnicze cztery. No ale tu zasługuje to na fakt, na podkreślenie, że wszystkie te 

przestępstwa są wykryte. Pozostałe wykrywalności są na dobrych poziomach. Tutaj jedynie na 

podkreślenie też zasługuje fakt, że jest mniej przestępstw znęcających. Zastania nad rodziną. 
Mamy o szesnaście mniej przestępstw niż w roku ubiegłym po trzech kwartałach. Tylko z tego się 
bardzo, bardzo jesteśmy zadowoleni. Niestety zwiększyła nam się leciutko liczba stwierdzonych 

przestępstw nietrzeźwych kierujących. Sześćdziesiąt sześć. I przestępstwa narkotykowe również 
na tym samym poziomie. Sto pięć, sto sześć w zeszłym, w zeszłym roku. Przestępczość kształtuje 

się na poziomach, wiadomo, że najbardziej generuje gmina Jarocin około osiemdziesiąt procent 

przestępstw. Zdarzenie drogowe, zagrożenie na drogach, to co najbardziej chyba tu Państwa 

interesuje. Stwierdziliśmy w tym roku czterysta siedemdziesiąt zdarzeń, czyli nieco więcej niż 
w zeszłym roku. Ale co nas cieszy mniej wypadków. Wypadków stwierdziliśmy piętnaście do 

dwudziestu sześciu w zeszłym roku. I w tym roku tylko i aż zginęła jedna osoba. W zeszłym roku 

w analogicznym okresie śmierci na drogach poniosło siedem osób. Także to, to należy podkreślić. 
Zagrożenie na drogach. W tym roku chyba pierwszy raz na pierwsze miejsce wybiła nam się K-

12. Pięćdziesiąt takich zdarzeń. K-11 jest jedenaście czterdzieści trzy zdarzenia. Na drogach 

powiatowych sto dwadzieścia osiem zdarzeń drogowych. I działania profilaktyczne. Państwo się 



zapoznali. I w tym, w tym momencie chciałbym podziękować za wsparcie finansowe do strefy 

Pyrka. Są to działania profilaktyczne przeznaczone dla najmłodszych. Za to bardzo, bardzo 

dziękuję. Za, za to wsparcie. I myślę, że to pokrótce byłoby to wszystko. Chyba, że jakieś pytania 

się nasunęły. Dziękuję bardzo. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Panie przewodniczący, 

szanowni państwo. Czy ktoś z Państwa miałby jakieś pytania? 

 

Radny J. Dutkiewicz - Czy w Jarocinie jest planowany Marsz Niepodległości? To jest jedno 

pytanie. I drugie. Jak, bo tu Pan nie wspomniał o tym, tym proteście przeciwko obcokrajowcom 

w Jarocinie. Co było? Taki marsz jakiś tam? Patrole obywatelskie. Co to? To bym prosił o dwa 

słowa.  

 

Pan Andrzej Boruta, Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Jarocinie - Tak. Były takie 

dwa w zasadzie patrole obywatelskie. Pierwszy zgromadził gdzieś około 150 osób, drugi już nieco 

mniej, 30. Były to spokojne marsze, marsze do tych miejsc ulicami, gdzie mniej więcej przebywają 
obcokrajowcy. Nie stwierdziliśmy tam żadnych przestępstw. Maszerowali sobie ludzie i, i to w 

zasadzie wszystko. Teraz umarło na jedenasty, umarły te, te brzydko mówiąc, te patrole 

obywatelskie. Na jedenastym listopada mieliśmy takie zapowiedzi, ale potwierdzonych informacji 

jeszcze nie mamy, czy, czy odbędzie się ten marsz obywatelski na terenie Jarocina. Dziękuję 
bardzo. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych -Dziękuję bardzo.  Czy 

ktoś z Państwa jeszcze chciałby o coś zapytać? Proszę.  
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - pan Jacek nie ubiegł trochę z tym marszem. Dziękuję, 
ale moje drugie pytanie jest o zdarzenia drogowe, konkretnie o interwencję, jeśli chodzi 

o parkowanie. Bo ja często dzwonię na policję i często słyszę, że nie mamy patrolu. Żeby 

podjechać, żeby zobaczyć jak wygląda ulica, nawet to alej niepodległości nasza, ale też 
Kilińskiego, gdzie notorycznie samochody stoją na kontrapasie. Całe Śródmieście jest ciągle. 

Brakuje Wam ludzi do tego, czy, czy jak to wygląda? 

 

Pan Andrzej Boruta, Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Jarocinie - no na pewno. 

To są takie chyba najmniej uciążliwe te, te wykroczenia. Sama widzi Pani ile jest tych wykroczeń, 
kolizji drogowych, gdzie ludzie potrzebują pomocy, wypadków drogowych. Także myślę, że do 

tych, do tych wykroczeń są tak generowani policjanci faktycznie, gdy, gdy nie mamy już więcej 

zajęć. Jeżeli chodzi o parkowania, czy nie mamy ludzi? No mamy ludzi. Zwiększyliśmy ludzi w 

Zespole Ruchu Drogowego. W zasadzie utworzyliśmy od 15 października, września utworzyliśmy 

Wydział Ruchu Drogowego. Jest ich 17, 17 policjantów Ruchu Drogowego. Także myślę, że jest 

wystarczająca ilość. O 2, o 2, o 2. Zwiększyliśmy, ponieważ bezpieczeństwo w Ruchu Drogowym 

dla Policji jest numerem 1.  To jest przede wszystkim największe, największe zadanie. Największy 

ma, największy ma priorytet. No myślę, że takie parkowania można zgłaszać jeszcze na KMZB 

. To jest takie interaktywne narzędzie, gdzie można zgłaszać, że to parkowanie i na pewno, na 

pewno tam policjanci będą dezlokowani w to miejsca i zobaczymy czy, czy faktycznie to jest 

zjawisko. Czy to było jednorazowe parkowanie. Zachęcam do korzystania z tego. Ale dzwonić na 

Policję bardzo proszę. Na pewno w wolnych, w wolnym czasie, gdy nie będzie policjanci zajęci na 



kolizjach drogowych na pewno tym, tym się zajmą. To jest tak trochę, że to są notorycznie w tych 

samych miejscach i te same osoby. Więc gdyby tak profilaktycznie, raz na jakiś czas pojawiła 

Policja, to przez miesiąc byłby spokój, a potem by to wróciło. Nie? Głównie chodzi mi o 

profilaktykę tego typu. Dobrze, tylko musimy wiedzieć o tych miejscach. No to, to ja Panu mówię. 
A krajowa mapa zagrożeń bezpieczeństwa, bardzo proszę. Gdzie Policja cykliczna... No już 
mówiłem o tym. To jest narzędzie interaktywne, Krajowa Mapa Bezpieczeństwa. Krajowa Mapa 

Zagrożeń Bezpieczeństwa, tak. Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa, tak. Można zgłosić to 

właśnie, jak to jest notorycznie i się powtarza, nie trzeba od razu to jechać i... Można dokumentację 
załączać fotograficzną. Można. Można, właśnie. Czyli też taki jest dowód, jak gdyby namacalny.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych -Dziękuję bardzo. Pytanie 

do Pana Komendanta. Proszę. 
 

Radny J. Dutkiewicz - odnośnie właśnie osób obcych narodowości, mieszkających na naszym 

terenie, którzy wykonują pracę zarobkową. Czy oni są ofiarami często przestępstw, bądź 
sprawcami? Czy możemy mówić o jakichś, tak powiedzmy, że mają wpływ na przestępczość na 

naszym terenie?  Albo na to, że są ofiarami przestępstw?  

 

Pan Andrzej Boruta, Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Jarocinie -Nie. Po tych 

marszach nie mieliśmy żadnych zgłoszeń. Zresztą nie ujawniliśmy żadnego przestępstwa. Nie 

musimy zgłoszeń. Jeżeli byśmy ujawnili to przestępstwo, jakie jest z nienawiści, na pewno byśmy 

reagowali na to od razu. Nie było żadnego. W tym roku, no akurat nie wiem, ile było ofiar 

obcokrajowców, ale na pewno żadnych przestępstw z nienawiści nie zanotowaliśmy. Być może to 

jakieś przestępstwa takie błahe, typu kradzież, kradzież czy uszkodzenie mienia. To być może tak. 

Ale tu bardziej chciałbym podkreślić, że jest dużo tych obcokrajowców faktycznie na tym naszym 

terenie. Bardziej jestem przygotowany pod kątem sprawców obcokrajowców. Bo tak jak mówiłem, 

mamy gdzieś 520 przestępstw wykrytych za te trzy kwartały. W tym przez obcokrajowców 

popełnionych 35, czyli to stanowi tam ponad troszeczkę 6%.  Czyli to dużego udziału nie ma w tych 

przestępstwach. To jest na tyle, ile tych osób tutaj przybywa, a przybywa dość dużo. Nie wiem, 

jaka to jest liczba, to inne instytucje wymyślą się to wypowiedzieć, ile tych osób jest. Ale na pewno 

nie generuje to jakiejś zwiększonej ilości przestępstw przez nich popełnionych. I nie 

odnotowaliśmy, żeby oni też byli z jakaś zwiększona ilości pokrzywdzonych obcokrajowców. 

Dziękuję uprzejmie. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych -Dziękuję bardzo. Czy 

ktoś z Państwa jeszcze ma pytania? Nie widzę. Dziękuję Państwu za obecność, za szczegółowe 

informacje. Oczywiście możecie Państwo z nami zostać, ale rozumiem, że macie też swoje 

obowiązki. Także bardzo dziękujemy. 

 

Ad. pkt.3.  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Sprawy bieżące – 

zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami sesyjnymi w zakresie działania 

komisji. 

 1. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie na 2025 rok 



 2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - I przejdziemy do punktu 

kolejnego, sprawy bieżące. I tutaj rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 rok. 

I o zreferowanie poproszę Skarbnika Powiatu, Pana Jacka Jędrzejaka. 

 
P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o zmiany 

w budżecie na rok 2024, to też sobie tutaj przygotowałem w zakresie działania komisji 

poszczególnymi jednostkami. Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie, 

przesunięcia, przeniesienia w zakresie ich planu wydatków kwota 515 zł, czyli nieznaczna. Już 
w zasadzie nasze jednostki porządkują sobie budżety. Bo szybko zbliża się koniec roku. 515 zł 

i tyle zostało oszczędności na szkoleniach. I te środki przenoszą na Fundusz Pracy, aby 

zabezpieczyć odpowiednio składki z tego tytułu. W Starostwie Powiatowym w Jarocinie w 

zakresie programów polityki zdrowotnej też zostały pieniądze 1907 zł. I te środki są przesuwane z 

paragrafów zakupowych na paragrafy usługowe po to, aby zamówić jeszcze wykonanie. Opasek z 

telefonami alarmowymi, z numerami apteczek oraz długopisów związanych z profilaktyką 
zdrowotną. I jeszcze zmiana dotyczy PCPR-u. W zakresie tej jednostki blisko na 7500 zł następuje 

zmniejszenie planu wydatków. A przesunięcia w zasadzie dotyczą prawie wszystkich rozdziałów, 

które ta jednostka prowadzi, czyli tych wszystkich zadań. No myślę, że najważniejsze tutaj trzeba 

powiedzieć. O tym, że zespół do spraw orzekania o niepełnosprawności działający przy PCPR-ze 

dostał z budżetu wojewody dodatkowe środki. To jest blisko 120 tysięcy złotych. Przypomnę, że 

były tutaj problemy. Powiat Jarociński dwukrotnie wykładał własne środki po to, aby komisja 

orzekająca mogła działać. No i tutaj w związku z tym, że to blisko 120 tysięcy złotych 

otrzymaliśmy. DPS, znaczy PCPR rozlicza się z tych pożyczonych środków. To jest kwota 60 

tysięcy 407 złotych. I te środki oddaje. No dzięki temu możemy dokonać przesunięć w ramach 

budżetu PCPR-u. I zabezpieczamy jeszcze środki na opłacenie świadczeń za naszych 

podopiecznych, którzy znajdują się na terenie innych samorządów. Dotyczy to dzieci 

umieszczanych w ramach rozdziału 855.08. Czyli rodzin zastępczych. I tutaj kwota przesunięcia 

tych środków to jest blisko 43 tysiące złotych. No a oprócz tego mamy również oszczędności 

w zakresie opieki wychowawczej. 1868 złotych. I te wszystkie środki zaoszczędzone, które 

pozostały nam w budżecie przesuwamy na podstawową działalność w PCPR-ze. To jest w 

rozdziale 852.18. Czyli tutaj w tym głównym budżecie PCPR-u. No i to są najważniejsze zmiany. 

W zakresie działania komisji, ponieważ dom dziecka, powiatowy urząd pracy czy DPS zmian nie 

odnotowują. I poproszę komisję o zaopiniowanie tych zmian, które omówiłem. Dziękuję. Dziękuję 
bardzo. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania do pana skarbnika? Nie widzę. Jeszcze raz może poproszę o zagłosowanie. 

W systemie e-sesja głosujemy. Poprzez naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Bardzo proszę. 
Jednogłośnie. Dziękuję bardzo. Zatem projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 



Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, 

Elżbieta Kostka, Małgorzata Niestrawska – Kaźmierczak BRAK GŁOSU (1) Jan Szczerbań 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Korzystając z faktu, iż 
mamy na sali pielęgniarkę epidemiologiczną szpitala, panią magister Urszulę Kubiak. Bardzo 

proszę, by przekazała nam informację odnośnie szczepień. Szczepień w szpitalu, jak wyglądają 
odwiedziny na tą chwilę. Czy mamy powody wielkie do obaw co do zwiększonej zachorowalności 

na grypę, na covid. I później ewentualnie jakieś pytania jeszcze. To bardzo proszę. 
 

P. Urszula Kubiak, pielęgniarka epidemiologiczna - pojawiły się też już te nowe szczepionki na 

covid. Więc są dedykowane...Z firmy Moderna. Z Pika Vax. Są dedykowane do osób starszych 

z obniżoną odpornością. Z otyłością, z cukrzycą, przewlekłą chorobą płuc. Przewlekłą chorobą 
nerek. To są realizowane w ramach POZ. I w niektórych aptekach. Więc może każdy kto chce, jest 

zainteresowany. Może się zaszczepić. Odstęp między ostatnią szczepionką wynosi... Każdy ma 

wystawione e-skierowanie. I odstęp musi być 3 miesiące od poprzedniej szczepionki. Jest... No, to 

jest firma Moderna, nie? 0,5 ml szczepionki. Jeżeli chodzi też o szczepienia w szpitalu, jakie 

realizujemy, to też w ramach POZ przystąpiliśmy do realizacji szczepień w szkołach. Bo nikt jakoś 
z POZ-ów nie wyrażał chęci, żeby do tych szkół jeździć. To szpitale byli...Jutro zaczynamy szkołę 
w Żerkowie. I Chrzan i tam jeszcze Komorze dojedzie do nas, nie? Także jutro zaczynamy 

szczepienia właśnie w szkołach przeciwko HPV. 31 dzieci i 6 z Chrzana bodajże, nie? W Jarocin 

tak bardziej kiepsko. Prusy zgłosiły się do szczepień właśnie w tych programie szkolnym 

przeciwko HPV. I jeszcze szkoła nr 3. To są szczepienia zalecane. Darmowe, zalecane. To są te 

szczepienia onkologiczne HPV. To są dla dzieci. To są bardzo ważne szczepienia. A jak wygląda 

w takim razie promocja tego? No promocja to jest przy szkoły Sanepid. Panie z Sanepidu zachęcają 
dyrektorów szkoły, przedstawicieli szkoły. W telewizji jedzie. Jedzie non stop. Szkoły są 
zapraszane do tej akcji. Czyli nadal jest. A w jakim wieku dzieci są szczepione? Od 9 do 14 lat. W 

programie. I  to są szczepienia dwudawkowe. Jest szczepionka Gardasil i jest szczepionka 

Cervarix. Dziewięciowalentna i dwuwalentna. I obydwie rodzice mają prawo wyboru dla którą 
szczepionką. Bo chcą szczepić dzieci, nie? No to moim zdaniem są dobre te szczepionki. One są 
w ogóle bardzo drogie. I nie wiem dlaczego jest taki opór.  

 

Ja tylko pytam o promocję, bo spytam przewodniczącą.  
 

P. Urszula Kubiak, pielęgniarka epidemiologiczna - Promocja jest naprawdę promocja. Przyszli 

zapraszani przedstawiciele szkół do Sanepidu. Bo tam się zajmują akurat, bo my jesteśmy też 
poleceni ze strony na Sanepid. Bo żaden POZ nie chciał brać udziału w tym programie. I po prostu 

my jako szpital wystawiliśmy lekarza i pielęgniarkę POZ. A po prostu uczestniczyć w tej akcji w 

szkołach, nie? Bo oni po prostu też zrobili taki program, żeby jak najwięcej dzieci zaszczepić. A 

grypa, grypa, szczepimy też przeciwko grypie. My szczepimy naszych pracowników. Nasi pacjenci 

są szczepieni w ramach POZ -u. Finansowana jest szczepionka w określonych tam grupach 

wiekowych. Niektórzy mają za darmo tę szczepionkę na receptę, a niektóre grupy wiekowe 50%, 

nie? A lekarze ma prawo się zaszczepić. Apteki szczepią, tylko trzeba mieć po prostu albo receptę 
od lekarza rodzinnego, a jak chcą na przykład w aptece, to muszą zapłacić za szczepionkę.  Ja mam 

takie doświadczenie, że jak my robimy jakąś promocję, jakiś konkurs dla  dzieci ze strony CEH-u, 



to gdy ja osobiście zadzwonię do dyrektora szkoły, i poproszę go o przekazanie tej informacji 

nauczycielom i dzieciom, to ta informacja mailowa, czy nawet taka telefoniczna do sekretariatu 

gdzieś umyka i ta informacja nie spływa do tych wszystkich... Oni dostawali, byli zapraszani, oni 

dostawali informacje, były spotkania wychowawców, potem były informacje pełnopisemne do 

rodziców i to było naprawdę namawianie. To szkół do dzieci od 9 do 14 lat. Ale to po prostu akcją 
promocyjną się zajmował Sanepid. My po prostu byliśmy poproszeni, żeby to po prostu wykonać 
to zadanie, bo jakoś nie było odzewu, żeby poz-ety jeździły do szkół i te dzieci szczepiły, nie? 

Jutro jest 31 dzieci w Żerkowie i tam jeszcze komorze i chrzan 6 dzieci. Niektórzy dzieci są już 
zaszczepione w ramach POZ-ów, nie? To nie tylko dlatego, ale po prostu... Cały czas teraz jest. 

Kto chce, to jeszcze może przystąpić, brzmi, nie? Pani Ela Weimann, wiem, że z Sanepidu jeździła 

po szkołach, prosiła, zapraszała. Przedstawicieli szkół. No tak, no każdy krytykuje te szczepionki 

przeciwko COVID-owi, ale jakby nie było tych szczepionek, to co byśmy mieli? Byśmy mieli taką 
umieralność, co było na początku w COVID-zie. Państwo sobie nie zdajecie sprawy, jakby nie 

było lockdownu, to nie wiem, ile nas jeszcze umarło. Szczepionki to po prostu ten wirus bardziej 

tak spłaszczył, że nie był taki agresywny. Ludzie tak nie umierali, nie chorowali tak poważnie. 

Pewno, że są powikłania, no ale jak we wszystkim, a też nie wiemy, że powikłania czy są po 

chorobie, czy są po szczepieniu, nie? Zawsze ludzie chorowali na serce i na udary i zatory i nie 

było COVID-u i też były. Odwiedziny mamy ograniczone od jakiegoś czasu. Nie, że 

wstrzymaliśmy odwiedziny, tylko mamy te same godziny, tylko że po prostu ograniczyliśmy do 

jednej osoby. No i jeżeli ma infekcje, czy coś, to zalecamy maskę. Nie jest obowiązkowa maska, 

bo nie możemy, bo nie ma stanu, nie ma stanu zagrożenia epidemicznego, po prostu zalecamy 

maskę. A osoby, osoby chore z infekcjami lepiej, żeby nie przechodziły, nie? 

  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję bardzo. Czy 

ktoś z państwa ma jeszcze pytania do pani epidemiologicznej? Nie widzę. Proszę państwa, 

jeszcze taka informacja tylko ze strony szpitala. Na pewno państwo czytaliście, ale chcę, 
żebyście też wiedzieli, że właśnie u nas w szpitalu w Jarocinie, no właściwie to jest jedyna na tą 
chwilę, placówką w Polsce, gdzie wprowadzono, jest wykonywany zabieg termoablacji u kobiet. 

Zabieg ten, póki co, no u nas w szpitalu miały wykonane dwie kobiety. Dziękuję. I tak naprawdę 
do niedawna jedynym skutecznym, że tak powiem rozwiązaniem, żeby no na pozbycie się tego 

endometrium u kobiet była operacja no taka dosyć inwazyjna, usunięcie właściwie całej macicy. 

Mówię o tym dlatego, że już tam pewne głosy się pojawiły, że nie wiadomo jak to wygląda, czy 

to jest bezpieczne i tak dalej. No na tą chwilę u nas w szpitalu dwie pacjentki miały wykonane. I 

zabieg nie trwa powiedzmy godzinę, ponad godzinę, trwa około 15-20 minut i naprawdę jest 

mniej obciążający, nie jest taki inwazyjny i no jest bezpieczny u kobiet. Co można powiedzieć 
jeszcze, no w warunkach nawet może być wykonywany ambulatoryjnych, gdzie pacjentka nie 

musi być tygodniami, czy tydzień w szpitalu nawet, czy więcej. To jest jedna informacja. I druga, 

że też Państwo na pewno czytaliście, że szpital odebrał ambulans transportowy Mercedes-Benz, 

przystosowany do przewozu również dzieci. I zakup został sfinansowany w ramach programu 

inwestycji strategicznych Polski Ład oraz budżetu powiatu. No to są takie najważniejsze 

informacje. Czy Państwo jeszcze mają jakieś pytania do tej procedury medycznej? Ile ona 

kosztuje i czy jest finansowana za nawzajem? Ta procedura jest finansowana. Jest finansowana 

przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Ile kosztuje na tą chwilę, to powiem Pani jak będziemy na 

sesji, bo dowiem się dokładnie o całą wartość, bo to jednak wszystko trzeba policzyć. Także 

powiem, na pewno powiem, no uważam, że na tą chwilę, że jest to coś bardzo potrzebnego, bo te 

kobiety psychicznie i fizycznie są mniej obciążone. To jest najważniejsze. Był zakupiony, bo tam 



głowica jest taka, tam są części wymienialne. No ja myślę, że to kobiety nawet będą się zgłaszać 
i będą kwalifikowane, bo to kwalifikacja no właśnie jest związana z tym endometrium u kobiet.  

 

Radna M. Niestarawska – Kaźmierczak - jest uchwała wywołana na sesji w sprawie przyjęcia 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i my o niej nie dyskutujemy a tu są środki 

i na pomoc społeczną, i na zdrowie. Dlaczego nie ma tego w programie naszym dzisiejszym? Tylko 

ja się dzisiaj przygotowałam do tego pewnie, bo reszta państwa nie miała obowiązku.Chodzi mi o 

rozdział 11 § 10 konsultacje uważam za haniebne, że konsultacje prowadzone są w ten sposób, że 

projekt uchwały jest umieszczany na BIP i uwagi kierowane są w formie pisemnej. O tym, że 

program był konsultowany dowiedziałam się z programu sesji. To jest chyba po raz pierwszy w 

ten sposób robione. Wcześniej organizacje pozarządowe były chociaż mailowo powiadamiane. 

Nikt z nas nie dostał informacji. Koniecznie trzeba zmienić zapis tego paragrafu 16 żeby te 

konsultacje faktycznie były konsultacjami społecznymi, a nie tylko odfajkowaniem czegoś, bo tak 

mówi ustawa. 
 

P. Paulina Łyga – w tym roku jak i w zeszłych latach tak były podejmowane te uchwały, że 

informacja podawana jest na stronie internetowej powiatu, na BIP oraz na tablicy ogłoszeń. 
Minimum dwa tygodnie musi wisieć. 
 

Radna Niestrawska-Kaźmierczak – jest to nieskuteczne. Ile było uwag?  

P. Paulina Łyga – nie wpłynęła żadna uwaga. 

Radna Niestrawska-Kaźmierczak – dlatego wnioskuję, żeby konsultacje faktycznie były 

konsultacjami społecznymi. Nie wiem, czy na przykład stowarzyszenie Biegacze Jarocin 

wiedziały, że są konsultacje. No pewnie, też nie. 

P. Paulina Łyga – dziękuję za uwagę. 

Radna Niestrawska-Kaźmierczak – druga rzecz jest też taka, że powiat jarociński razem z resztą 
z gminą jest jedną z nielicznych instytucji publicznych, która wymaga od stowarzyszeń składania 

wniosków w wersji papierowej, z dużą ilością podpisów i załączników, w tym statutu  na poziomie 

składania wniosków ofert. Ja jako stowarzyszenie składam oferty do różnych instytucji od 

rządowych po samorządowe np. do Urzędu Marszałkowskiego i nigdzie więcej się nie spotkałam 

że trzeba składać wszystko papierowo. Jestem za tym by zastąpić to wersją elektroniczną żeby nie 

generować też państwu roboty w zbieraniu tego, potem archiwizowaniu. Prosiłabym żeby zapis 

został zmieniony, może sprawdzić w biurze prawnym czy jest to możliwe.   

P. Starosta – rozmawiałem we Wydziale, żeby uprościć procedurę, żeby dokumentów było jak 

najmniej bo pani wychodzi z założenia żeby pracowników odciążyć? Dla wydziału te dokumenty, 

to nie jest problem. Raczej pewnie organizacje pozarządowe zgłaszaj, że dla nich jest to 

problematyczne. Nie ma tych dokumentów aż tak dużo. Myślę, że jest to kwestia szkolenia dla 

organizacji pozarządowych, niech większe grono się wypowie, czy jest to aż tak duże utrudnienie. 

Jest też kwestia zwrotów dotacji, żeby organizacje na pewne rzeczy uczulić. O tym myślimy, żeby 

takie szkolenie otwarte dla organizacji pozarządowych przeprowadzimy. Zaprosimy też naszą 
panią od kontroli, która się do nich wybiera, żeby te dotacje skontrolować. Na chwilę obecną 
zostawiłbym naszą uchwałę w tej formie. 



Radna Niestrawska-Kaźmierczak – sprzeciwiam się takiej formie. Jest absurdalna. Albo trzeba 

przyjść do Starostwa między 7.30 a 15.30. albo wybrać się na pocztę. W tym mieście mamy dwa 

punkty pocztowe, bo jeden został zlikwidowany. Powinniśmy dbać o ekologię. Drukowanie 

statutu, podpisywanie go, drukowanie oferty, potwierdzenie oferty i przynoszenie uważam za 

zbędne. Wspomniał pan o szkoleniu a temu miały służyć konsultacje społeczne. Wyraziłam się 
negatywnie o sposobie konsultacji. My zatwierdzimy ten projekt uchwały, być może tych 

pieniędzy nie ma dużo, ale dla wielu organizacji to jest by ć albo nie być i nic się nie zmieni przez 

kolejny rok. Ja się dowiem znowu z programu sesji, bo nie będę bipu sprawdzać. Wnioskuję by 

zmienić zapis § 17 by konsultacje były konsultacjami.  

P. Starosta – przyjmiemy te uwagi, ale uważam że szkolenie warto zrobić. Co do projektu 

uchwały, to pozostała część radnych powinna się ustosunkować, czy mają zastrzeżenia co do tego 

punktu. 

Radna Niestrawska-Kaźmierczak – nikt się nie wypowie, bo tylko ja się przygotowałam. Nie 

było tego w naszym programie. Reszta będzie się wypowiadać na sesji w czwartek.  

P. Starosta – jutro jest połączone posiedzenie komisji budżetu i edukacji. Sesja jest w środę.  

Radna Niestrawska-Kaźmierczak – to proszę o wyjaśnienie, czy złożenie wniosku przez ePUAP 

jest równoznaczne ze złożeniem papierowej wersji? 

P. Paulina Łyga – jeżeli jest podpis zaufany to uznajemy 

Radna Niestrawska-Kaźmierczak – profil zaufany czy podpis elektroniczny. 

P. Paulina Łyga – podpis elektroniczny. 

P. Starosta – jeżeli ktoś będzie zainteresowany otrzymaniem dotacji ze starostwa to nie będzie dla 

niego problemem żeby dostarczyć w wersji papierowej czy z podpisem elektronicznym. 

Przekażemy uwagi do wydziału i postaramy się rozwiązać, żeby i pani była zadowolona. 

Radna Niestrawska-Kaźmierczak – jeszcze ostatnia uwaga. Nie podoba mi się sposób kontroli, 

że każda przyznana dotacja jest kontrolowana w 100%. Ja rozumiem, że muszą być kontrolowane 

wydatki, ale małe organizacje na małych dotacjach muszą załączać politykę rachunkowości, 

wszystkie dokumenty rejestrowe to znowu są grube teczki. Dlaczego taka procedura została w 

powiecie wdrożona. Nigdzie się z tym nie spotkałam. Miałam dwie dotacje z rzędu z powiatu i za 

każdym razem miałam kontrolę. Potem się dowiedziałam, że każda dotacja jest kontrolowana. 

Dlaczego tak się dzieje?  

P. Starosta – jeżeli jakaś organizacja składa wniosek, chce uzyskać dotację, to my mamy prawo 

oczekiwać dokumenty, jakie chcemy skontrolować Nie może być tak, że ktoś będzie miał z tego 

tytułu jakieś roszczenia. Bo jeżeli ktoś ma wszystkie wymagane dokumenty, to nie będzie miał 

problemów. My musimy kontrolować czy wkład własny, który organizacja deklaruje, czy ten 

warunek został spełniony. To jest każdego subiektywna ocena, czy to jest dużo czy to jest mało. 

Taką procedurę przyjęliśmy i nikt nie podnosił, że to jest jakiś problem. Dotacji udzielamy dość 
sporo. Ja też myślę, że tutaj nie ma co zmieniać.  



Radna Niestrawska-Kaźmierczak – ja nie mówię o sprawozdawczości, w której przedstawia się 
rozliczenie finansowe, przedstawia się faktury, a nawet jeśli są wymagane to wyciągi wpływu 

dotacji i jej wydatkowania. Ja mówię o kontroli, która niesie za sobą dokumenty, są teczki w 

których macie po cztery komplety polityk rachunkowości. Bo tak wygląda kontrola – polityka 

rachunkowości. Ja w tym roku pomagałam małemu stowarzyszeniu, które otrzymało ważną dla 

nich datację na wydawnictwo ale zebranie tych dokumentów przez seniorów i przyniesienie ich do 

Starostwa to był dla nich duży wysiłek. Polityka rachunkowości w stowarzyszeniu, które ma budżet 

5 tys zł tylko dlatego, że otrzymało dotację i pełna księgowość, która będzie musiała się pojawić 
to jest przesada. Ja bym apelowała żeby zmienić te procedury i kontrolować wybiórczo raz na pięć 
lat a nie co roku tych samych. Rozliczenia są sprawdzane i o to chodzi, że każdy dokument jest 

przeglądany. Ja mówię o kontroli, o polityce rachunkowości, o kolejnym składanym statucie a on 

był składany z wnioskiem, potem jest składany przy kontroli a drzewa powoli rosną. 

P. Starosta – dobrze. Przyjąłem uwagi. 

P. Przewodnicząca – dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze zabierze głos? 

P. Sekretarz – pani przewodnicząca może dopuścić tą dyskusję, ale uchwała dotyczy zakresu 

działania i opiniowania komisji Edukacji i Kultury zgodnie z uchwałą, którą Rada podjęła. Uwagi 

bardzo ważne wskazane przez radną można przekazać komisji Edukacji.   

Radna Niestrawska-Kaźmierczak – obiecała pani przewodnicząca, że otrzymamy strategię 
rozwoju. 

P. Przewodnicząca – tak obiecałam, rozmawiałam z panem prezesem. Zobowiązał się przekazać 
Obecnie przebywa na zwolnieniu lekarskim, ale jest osoba, która go zastępuje.  

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamykam posiedzenie komisji.  

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia i Spraw społecznych 

 

 

Marta Bierła 

Protokołowała: 

 

Ewa Wielińska 

 
 


